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     Informace o pl§nech a ļinnosti zastupitelstva,  

     o tom, co se v obci dŊje a co by se mŊlo dŊlat.  
 

 

 

Slovo starosty 
 

V§ģen² a mil² spoluobļan®, 

 

bl²ģ² se v§noļn² sv§tky a konec roku, to je ļas, kdy bilancujeme vġe, co se uplynulĨ rok 

podaŚilo zvl§dnout a samozŚejmŊ pŚemĨġl²me o pl§nech na rok pŚ²ġt². 

V letoġn²m roce jsme vybudovali chodn²k na ulici Hlavn² s autobusovou zast§vkou 

v Louļce. V prŢbŊhu realizace jsme se snaģili vyhovŊt vġem poģadavkŢm, kter® na n§s 

byly kladeny. TĨkalo se to hlavnŊ rozġiŚov§n² vjezdŢ a jejich napojen² na st§vaj²c² stav 

a tak® napojen² vġech deġŠovĨch svodŢ pŚilehlĨch nemovitost² do deġŠov® kanalizace. 

Stavba nen² jeġtŊ ¼plnŊ dokonļena. Na jaŚe pŚ²ġt²ho roku bude provedena vĨsadba tr§vy 

a vĨsadba keŚŢ.  

SouļasnŊ s touto stavbou jsme opravili chodn²k u samoobsluhy. V r§mci t®to opravy 

se dobudovala ļ§st chodn²ku na ulici Tr§vn²ky a provedli jsme radik§ln² ¼pravu zelenŊ 

v okol² samoobsluhy. V souļasn® dobŊ prob²haj² jedn§n² se z§stupci Karlovy pek§rny 

a opravŊ budovy prodejny, kter§ by mŊla spoļ²vat v opravŊ fas§dy, schodŢ a 

vybudov§n² bezbari®rov®ho pŚ²stupu. 

V druh® polovinŊ tohoto roku jsme opravili povrch komunikace v ulici Za Ġkolou. 

Souļ§st² bylo tak® vybudov§n² trativodu pro likvidaci povrchovĨch vod. D§le byly 

opraveny komunikace v ulici Za Sokolovnou a Konopn§. V ulici Konopn§, od 

kŚiģovatky s ulic² Za Sokolovnou po Ăpanelyñ byl povrch komunikace pŚed zimou 

opraven jen provizornŊ. Na jaŚe 2018 bude v tomto ¼seku nataģen na st§vaj²c² 

konstrukci novĨ asfaltovĨ koberec. Na podzim tohoto roku jsme dobudovali veŚejn® 

osvŊtlen² v ulici Za Ġkolou. V letoġn²m roce jsme kladnŊ vyŚ²dili Rozhodnut² o 

um²stŊn² stavby pro stavbu nov® ġkoly.  

V pŚ²ġt²m roce vybudujeme novĨ povrch na mal®m hŚiġti, zrealizujeme tŚet² a posledn² 

etapu opravy kaple Sv. Scholastiky. TŚeġniļkou na dortu bude oprava obvodov®ho 

pl§ġtŊ kaple. Kaple se opŊt stane jednou z nejhezļ²ch staveb v obci. V obdob² 26.5.-

9.6.2018 se, na poļest pŊtilet®ho vĨroļ² ¼mrt² naġeho Śezb§Śe pana Jaroslava Buncka, 

uskuteļn² Śezb§Śsk® symp·zium. Budeme se tak® zabĨvat novou podobou ¼zemn²ho 

pl§nu obce, do roku 2020 mus² m²t obec vyd§n novĨ digit§ln² ¼zemn² pl§n. V ulici 

Konopn§ dobudujeme veŚejn® osvŊtlen². Zajist²me vyd§n² stavebn²ho povolen² na 

stavbu nov® ġkoly. SamozŚejmŊ budeme v obci i nad§le opravovat chodn²ky a 

komunikace a Śeġit vġe co ģivot v obci bude vyģadovat. 

V lednu 2018 vejde v platnost nov§ vyhl§ġka, kter§ bude regulovat volnĨ pohyb psŢ 

v obci a katastr§ln²m ¼zem² Rajhradice. V²ce v samostatn®m ļl§nku. 



Letoġn² rok je prvn², kdy neprovozujeme obecn² podtlakovou kanalizaci. 

Provozovatelem je VODĆRENSKĆ AKCIOVĆ SPOLEĻNOST a.s. V²m, ģe mnoz² 

z v§s, jste mŊli k vy¼ļtov§n² stoļn®ho vĨhrady. BŊhem ledna 2018 bude rada obce 

s provozovatelem o vĨġi stoļn®ho a o zpŢsobu jeho vĨpoļtu jednat. O vĨsledku tohoto 

jedn§n² budete informov§ni. 

Na z§vŊr m®ho ¼vodn²ho slova bych v§s vġechny chtŊl pochv§lit za to, jak jste se 

zapojili do naġeho nov®ho inteligentn²ho syst®mu nakl§d§n² s odpady. V²ce o odpadech 

a o ģivotn²m prostŚed² v samostatn®m ļl§nku. 

 

PŚeji v§m kr§sn® v§noce a ġŠastnĨ novĨ rok. 

                       Luboġ PŚichystal, starosta obce 

 

 

Dotace v roce 2017 

 

v roce 2017 jsme poģ§dali o dotace na nŊkolik akc²: 

- u SZIF na III. etapu opravy kaple Sv. Scholastiky v celkov® vĨġi 548.800,- Kļ. 

Jedn§ se o celkovou opravu stŚechy kapliļky, vļetnŊ konstrukce nov®ho krovu. 

- Opatstv² Rajhrad pŚisl²bilo pŚ²spŊvek po 100 tis. Kļ na I. ,II. a III. etapu opravy 
kaple Sv. Scholastiky, celkem tedy 300 tis. Kļ, z toho 100 tis. Kļ jsme obdrģeli 

v r. 2016. Po dokonļen² oprav pŚedpokl§d§me, ģe n§m bude pŚevedeno zbĨvaj²-

c²ch 200 tis. Kļ. 

- u Nadace ĻEZ, oranģov§ hŚiġtŊ - na vĨstavbu v²ce¼ļelov®ho hŚiġtŊ v celkov® 

vĨġi 2,0 mil. Kļ. Ģ§dosti nebylo vyhovŊno. 

- ProstŚednictv²m MAS PodbrnŊnsko jsme poģ§dali o dotaci z programu IROP na 

vĨstavbu chodn²kŢ, zast§vky a pŚechodu pro chodce na ulici Hlavn². Celkem 

jsme poģ§dali o dotaci ve vĨġi 3,0 mil. Kļ.  

- U  Krajsk®ho ¼Śadu jihomoravsk®ho kraje jsme poģ§dali o dotaci na rekonstrukci 

a modernizaci v²ce¼ļelov® sportovnŊ-kulturn² plochy ve vĨġi 980 tis. Kļ. Jedn§ 

se o rekonstrukci a modernizaci taneļn² plochy pro hodov® z§bavy u hŚiġtŊ.    

 

Z²skan® dotace v r. 2017 

- na III. etapu opravy kaple Sv. Scholastiky jsme obdrģeli rozhodnut² o pŚidŊlen² 

dotace ve vĨġi 548.800, - Kļ. Oprava probŊhne v dubnu 2018. 

- z Krajsk®ho ¼Śadu jihomoravsk®ho kraje z kancel§Śe hejtmana jsme obdrģeli 

rozhodnut² o pŚidŊlen² dotace na rekonstrukci a modernizaci v²ce¼ļelov® spor-

tovnŊ-kulturn² plochy ve vĨġi 600 tis. Kļ. 

 

Koncem roku 2017 n§m bylo pŚisl²beno, ģe obdrģ²me rozhodnut² o pŚidŊlen² dotace 

na chodn²ky. Bohuģel, proces schvalov§n² dotace je natolik sloģitĨ, ģe se do konce roku 

fondu nepodaŚilo ģ§dosti o dotaci z¼Śadovat a rozhodnout. Dle sdŊlen² pracovn²kŢ 

MAS PodbrnŊnsko situaci zkomplikovalo odvol§n² jednoho ne¼spŊġn®ho ģadatele. 

PŚ²slib rozhodnut² je do konce bŚezna 2018. 

Bohuģel v letoġn²m roce nebylo moģno poģ§dat o dotaci na vĨstavbu nov® ġkoly. 

Dotace byla letos vyps§na pouze na rozġ²Śen² kapacit st§vaj²c²ch ġkoln²ch zaŚ²zen².  

 

 

 

 

 



v roce 2018 m§me v pl§nu poģ§dat o dotace na akce: 

- u MĠMT na vĨstavbu nov® z§kladn² ġkoly v Rajhradic²ch. Poģadovan§ vĨġe se 

bude odv²jet od moģnost² dle vĨzvy dotaļn²ho titulu a celkovĨch n§kladŢ, kter® 

urļ² projektov§ dokumentace. V souļasnosti je dokumentace vypracovan§ 

v   podrobnostech k ¼zemn²mu Ś²zen² a zaļ§tkem roku 2018 bude zah§jeno zpra-

cov§n² dokumentace pro stavebn² povolen². 

 

 

VĨstavba chodn²kŢ na ulici Hlavn² 

 

VĨstavbu chodn²kŢ pŚedch§zela dlouhodob§ usilovn§ pŚ²prava. NŊkolik rokŢ prob²hala 

jedn§n² o um²stŊn² chodn²ku, pŚem²stŊn² nebo nepŚem²stŊn² zast§vky. Pot® byla 

zpracov§v§na projektov§ pŚ²prava. Jen jedn§n² se spr§vou a ¼drģbou silnic 

Jihomoravsk®ho kraje n§s vġechny, vļetnŊ projektanta, st§lo hodnŊ sil. V jednu chv²li 

se dokonce zd§lo, ģe poģadavky SĐS n§m nedovol² chodn²k vybudovat. Vġe se ale 

podaŚilo a na vybudov§n² chodn²ku, zast§vky a pŚechodu jsme z²skali stavebn² 

povolen². Ve vĨbŊrov®m Ś²zen² byla na z§kladŊ nejniģġ² nab²dkov® ceny vybr§na 

dodavatelsk® firma M-SILNICE. Nab²dkov§ cena byla 3,774 mil Kļ.  

Stavba prob²hala od srpna do konce listopadu. DŊkujeme vġem obļanŢ, kteŚ² byli 

stavbou dotļeni, za pochopen² pŚi doļasn®m omezen². Zejm®na pŚi budov§n² vjezdŢ 

byl pŚechodnŊ znemoģnŊn vjezd aut k nemovitostem. Jak z§stupci dodavatele, tak  

starosta i technickĨ dozor stavby si byli vŊdomi omezen², kter® stavba vlastn²kŢm 

nemovitost² pŚin§ġ² a snaģili se vġe vysvŊtlit a dohodnout pŚijateln® Śeġen². V prŢbŊhu 

stavby byly vlastn²ky nemovitost² vzn§ġeny poģadavky na drobn® ¼pravy stavby oproti 

projektov® dokumentaci. Đpravy se tĨkaly zejm®na rozġ²Śen² nebo posunut² vjezdŢ. 

Tam, kde to bylo z pohledu platnĨch pŚedpisŢ moģn®, jsme po dohodŊ s projektantem 

a stavebn²m ¼Śadem vyhovŊli.  

Po vĨstavbŊ vjezdŢ byly na n§klady stavby plynule napojeny st§vaj²c² n§jezdy 

pŢvodn²m zpevnŊn²m. Tam, kde vlastn²ci poģ§dali, stavba jim na jejich n§klady 

opravila celĨ vjezd. 

Oproti projektov® dokumentaci byl na n§klady stavby Śeġen odvod vody od deġŠovĨch 

svodŢ do st§vaj²c² deġŠov® kanalizace. PŢvodnŊ byla vŊtġina svodŢ za¼stŊna do 

silniļn²ho pŚ²kopu, kterĨ vĨstavbou chodn²ku zanikl. 

I kdyģ je stavba v souļasnosti stavebnŊ dokonļena, zbĨv§ na jaŚe pŚ²ġt²ho roku prov®st 

zatravnŊn² p§su mezi chodn²kem a silnic² a do nŊj vys§zet keŚe. Ve smŊru na Rajhrad 

pŚibude pŚ²stŚeġek u zast§vky, kterĨ se v souļasnosti vyr§b². PŚ²stŚeġek bude vyroben 

dle grafick®ho n§vrhu, aby esteticky vhodnŊ dotv§Śel vzhled obce. Bohuģel na protŊjġ² 

stranŊ nen² z dŢvodu nedostatku m²sta moģno pŚ²stŚeġek um²stit. 

Celkem bylo vybudov§no 428 m chodn²ku, dvŊ autobusov® zast§vky, jeden pŚechod 

pro chodce a jedno m²sto k pŚech§zen². V r§mci stavby bylo v cel® trase vymŊnŊno 

veŚejn® osvŊtlen² a jiģ dosluhuj²c² kabelov® veden² veŚejn®ho osvŊtlen². 

Mus²m tak® upozornit na bezohledn® chov§n² nŊkterĨch ŚidiļŢ, kteŚ² nerespektuj², uģ 

tak rozġ²Śen® vjezdy, a z§mŊrnŊ naj²ģd² mimo tyto vjezdy a niļ² tak obrubn²ky a 

odvodŔovac² pŚ²kopu. Ģ§d§m tyto Śidiļe, aby t²mto svĨm poļ²n§n²m neniļili novŊ 

vybudovanĨ chodn²k. V pŚ²padŊ poġkozen² chodn²ku budeme n§klady na opravu 

vym§hat po vin²kovi. 

 

 

 

 



Oprava kaple Sv. Scholastiky v Rajhradic²ch 

 

BŊhem dubna a kvŊtna pŚ²ġt²ho roku bude provedena posledn² etapa rekonstrukce kaple 

Sv. Scholastiky. Bude vymŊnŊna cel§ stŚecha, vļetnŊ krovu a stŚeġn² krytiny. Budou 

vymŊnŊny klemp²Śsk® prvky, vļetnŊ okapŢ a bude vymŊnŊn hromosvod. Jak bylo vĨġe 

uvedeno, na opravu bude ļerp§na dotace z fondu MZE ve vĨġi  548.800,-Kļ a 

pŚ²spŊvek Benedikt²nsk®ho Opatstv² ve vĨġi 100.000,-Kļ. Rekonstrukci bude prov§dŊt 

firma AKZ Stavby spol. s r.o. z OŚechova. Firma byla vybr§na na z§kladŊ vĨbŊrov®ho 

Ś²zen² s nejniģġ² nab²dkovou cenou 923.903,-Kļ (vļetnŊ DPH). 

Po dokonļen² opravy stŚechy bude opravena vnŊjġ² om²tka pl§ġtŊ kaple.  
 

 

Oprava m²stn²ch komunikac² v ulici U SĨpky, Za Ġkolou, Za Sokolovnou a 

Konopn§ 

 

BŊhem letoġn²ho roku byla provedena oprava povrchu m²stn²ch komunikac². 

Vzhledem k finanļn²m moģnostem obce a nutnĨm dlouhodobĨm investic²m, nebylo 

moģno prov®st kompletn² rekonstrukce vozovek, jak tomu bylo v ulici Za Kapliļkou, 

ale pouze vĨmŊnu povrchu. PŚedpokl§d§me, ģe komunikace se udrģ² t²mto z§sahem 

v dobr®m technick®m stavu dalġ²ch 5 aģ 10 let.  

V ulic²ch Za Sokolovnou a ļ§sti ulice Za Ġkolou byl na st§vaj²c² povrch pŚid§n 

asfaltovĨ koberec. Na ģ§dost vlastn²kŢ nemovitost² prov§dŊj²c² firma provedla na jejich 

n§klady vyasfaltov§n² n§jezdŢ. V ulic²ch U SĨpky a na ļ§sti ulice Konopn§ byl povrch 

proveden z asfaltov®ho recykl§tu. Na zaļ§tku ulice Konopn§ byly opraveny nejhorġ² 

m²sta zaŚez§n²m st§vaj²c²ho povrchu a zapl§tov§n²m obalovanĨm kamenivem. Protoģe 

je tato ļ§st ve velmi ġpatn®m stavu, byly pŚed zimou opraveny pouze nevŊtġ² vĨtluky 

a na zaļ§tku pŚ²ġt²ho roku bude celĨ ¼sek opraven souvislĨm asfaltovĨm povrchem.  

V pŚ²ġt²m roce bude dokonļen zbytek ulice Za Ġkolou. Zde se poļ²t§ s povrchem 

z asfaltov®ho recykl§tu. Term²n opravy se pŚedpokl§d§ cca v ļervenci, aby bylo 

zajiġtŊno dobr® Ăspeļen²ñ zhutnŊn®ho recykl§tu sluneļn²m z§Śen²m.  

 

             Ing. Frantiġek Marci§n, m²stostarosta obce 

N§rŢst kriminality v obci 

 

V§ģen² obļan®, 

mus²m upozornit na zvĨġenĨ poļet vykradenĨch nemovitost² a na celkovĨ n§rŢst 

krimin§ln² ļinnosti v naġ² obci a jej²m okol². Pros²m v§s, v²ce si vġ²mejte sv®ho okol² 

a toho co se v nŊm dŊje. HlavnŊ zabezpeļte svŢj majetek. V pŚ²padŊ jak®hokoli 

podezŚen² volejte tato tel. ļ²sla:  

Policii ĻR na tel. 158, obvodn² oddŊlen² Policie ĻR v RajhradŊ na tel. 547 232 193, 

obecn² str§ģn²k na tel. 734 365 018. 

VelkĨm neġvarem souļasnosti je pohyb podomn²ch prodejcŢ energi² po obci. Tito lid® 

se ļasto chovaj² velmi agresivnŊ a snaģ² se s v§mi podepsat, pro v§s nevĨhodn®, nov® 

smlouvy na dod§vku energi². VŢbec s tŊmito lidmi nekomunikujte, a hlavnŊ je 

nepouġtŊjte do domu. V pŚ²padŊ nutnosti volejte vĨġe uveden§ ļ²sla. 

 

        Luboġ PŚichystal, starosta obce 

, 

 

 



Rok 2017 v mateŚsk® ġkole 

 

 V mateŚsk® ġkole se za posledn² rok ud§lo mnoh®, v dubnu nastoupila nov§ 

Śeditelka Bc. Martina Ġtibralov§, ġkola se zapojila do projektu EU, probŊhly menġ² 

¼pravy ġaten pro dŊti, od z§Ś² se otevŚela tŚ²da pro pŚedġkol§ky a nastoupily nov® pan² 

uļitelky.  

 MateŚsk§ ġkola je v souļasnosti naplnŊna poļtem 81 dŊt², vġem m²stn²m 

obļanŢm, kteŚ² pŚiġli k z§pisu do mateŚsk® ġkoly, bylo v letoġn²m roce vyhovŊno. DŊti 

jsou rozdŊleny do ļtyŚ tŚ²d, z nichģ nejvŊtġ² tŚ²da s poļtem 28 dŊt² je pln§ pŚedġkol§kŢ. 

V t®to tŚ²dŊ pracuj² pan² uļitelky Romana Metelkov§ a Dana Balounov§ a pom§h§ jim 

asistentka pedagoga Romana DvoŚ§ļkov§. Ostatn² tŚ²dy mateŚsk® ġkoly zŢstaly vŊkovŊ 

sm²ġen®. V nejmenġ² tŚ²dŊ, pro 12 dŊt², se dŊtem vŊnuje pan² uļitelka Mgr. Ģaneta 

Kynclov§. Ve tŚ²dŊ PejskŢ je 20 dŊt², a o vġestrannĨ rozvoj se staraj² pan² uļitelky       

Bc. Tereza Kordulov§ a Pavla DvoŚ§kov§, v r§mci inkluze ve tŚ²dŊ pom§h§ asistentka 

pedagoga Mark®ta Fuļ²kov§. Posledn² tŚ²da KoŠ§tek je naplnŊna do poļtu 21 dŊt², 

pracuje tu pan² uļitelka Ġ§rka DvoŚ§ļkov§ a pom§h§ j² ġkoln² asistentka Dominika 

DŊkanov§. Vġechny pan² uļitelky jsou kvalifikovan® a maj² za sebou Śadu zkuġenost².  

 PrŢbŊģnŊ bŊhem roku navġt²vily dŊti rŢzn§ kulturn² vystoupen², byl pro nŊ 

pŚipraven den dŊti s cestou za pokladem, jelo se na vĨlet pozn§vat podvodn² svŊt a 

ģivot naġich pŚedkŢ. Na konci ġkoln²ho roku probŊhlo slavnostn² pasov§n² pŚedġkol§kŢ 

na prvŔ§ļky. MĠ byla v provozu i jeden mŊs²c o pr§zdnin§ch, dŊti si hr§ly a uģ²valy 

pŊkn®ho poļas² na ġkoln² zahradŊ. S pŚ²chodem nov®ho ġkoln²ho roku se sezn§mily 

s novĨmi kamar§dy ve tŚ²dŊ, novĨmi uļitelkami a vytv§Śely pravidla pro spoleļn® dny 

v MĠ. V Ś²jnu probŊhla akce pro rodiļe s dŊtmi ĂPodzimn² dĨŔov§n²ñ s velkou ¼ļast² 

a kr§sn® vĨrobky zdobily okol² MĠ. PŚedġkol§ci vystoupili na setk§n² s dŢchodci, a 

tak® zazp²vali u slavnostn²ho rozsv²cen² v§noļn²ho stromu. MĠ navġt²vil Mikul§ġ, 

andŊl i ļert, ale protoģe jsou vġechny dŊti hodn®, nikoho si neodnesli. V pŚedv§noļn²m 

ļase si dŊti uģily spoleļn® odpoledne s rodiļi v MĠ, aby naļerpaly trochu v§noļn² 

n§lady, a teŅ uģ se mohou tŊġit na Jeģ²ġka, kterĨ urļitŊ zav²t§ i do MĠ. 

       

Za kolektiv MĠ Bc. Martina Ġtibralov§, Śeditelka 

 

 

½łƪƭŀŘƴƝ Ǒƪƻƭŀ wŀƧƘǊŀŘƛŎŜΣ  

okres Brno ς ǾŜƴƪƻǾΣ ǇǌƝǎǇŠǾƪƻǾł ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜ 

IĻO: 49459759, Hlavn² 36, Rajhradice, 664 61 Rajhrad 

tel: +420 774 066 461; email: zsrajhradice@skolniweb.cz 
________________________________________________________________________________ 

Dalġ² rok se chĨl² ke sv®mu konci. Vġichni se tŊġ²me na V§noce a na dny proģit® 

v kruhu svĨch bl²zkĨch. Nen² tomu jinak i ve ġkole. DŊti tvoŚ² d§reļky pro sv® bl²zk® 

a spoleļnŊ s rodiļi se ve ġkole zastav² v pŚedv§noļn²m shonu. I kdyģ je kaģdoroļn² 

kapitola ģivota ġkoly uzav²r§na v ļervnu, dovolte mi se za uplynulĨm kalend§Śn²m 

rokem ohl®dnout.  

NezasvŊcen®mu by se mohlo zd§t, ģe ve ġkole se pŚece uļ² a co tedy v²c? Ġkola a 

ġkolstv² se v dneġn² dobŊ velmi rychle vyv²j² a reaguje na poģadavky spoleļnosti. Jiģ 

nedostaļuje samotn§ vĨuka jak pŚed tŚiceti lety. Rodiļe oļek§vaj² pŚidanou hodnotu. 

Jakou tedy naġe ġkola d§v§?  

Jsme ġkolou s modern²mi vyuļuj²c²mi metodami. PŚi vĨuce ļten² v 1. roļn²ku 

pouģ²v§me metodu Sfumato tzv. splĨvav® ļten². V matematice (jiģ ve ļtyŚech tŚ²d§ch) 



prob²h§ vĨuka podle metody profesora Hejn®ho. Zapojujeme ģ§ky do vzdŊl§vac²ch 

programŢ (napŚ. Vesel® zoubky, Has²me s Has²kem ï vĨchova v oblasti poģ§rn² 

ochrany a ochrany obyvatelstva, VĨvoj hudebn²ch n§strojŢ, ĂmisePlus+ñ ï ġetŚ²me 

elektrickou energii). Disponujeme dostateļnĨm materi§ln²m vybaven²m. N§bytek byl 

obmŊnŊn a rozġ²Śen o moģnost skupinov® ļi inkluzivn² vĨuky. SamozŚejmost² jsou 

prostŚedky informaļn²ch technologi² v kaģd® tŚ²dŊ. V naġ² ġkole pracujeme s dŊtmi 

inkluzivn²mi, kterĨm byl pracovn² prostor upraven tak, aby jejich zaļlenŊn² bylo co 

nejoptim§lnŊjġ². V souļasnosti ve ġkole pŢsob² dva asistenti pedagoga. Pokud V§s 

pr§ce ġkoly a jej² prostŚed² zaj²m§, zveme V§s t²mto na Den otevŚenĨch dveŚ², kterĨ se 

uskuteļn² v mŊs²ci bŚeznu 2018. 

Dovoluji si konstatovat, ģe o kvalitŊ pr§ce naġ² ġkoly svŊdļ² velkĨ z§jem rodiļŢ o 

moģnost zapsat sv® d²tŊ k doch§zce do 1. roļn²ku pr§vŊ k n§m. Bohuģel nemohla bĨt 

z kapacitn²ch dŢvodŢ pŚijata skoro polovina dŊt² (32 z§jemcŢ, pŚijato 17). V letoġn²m 

ġkoln²m roce doch§z² do naġ² ġkoly do pŊti roļn²kŢ 85 ģ§kŢ (z toho 11 dŊt² je z okoln²ch 

obc²).  

Dalġ²m hlediskem kvality ġkoly je ¼spŊch naġich ģ§kŢ v pŚij²mac²m Ś²zen² na v²celet® 

gymn§zium. ObŊ uchazeļky Nina Knottov§ i KateŚina Gªrtnerov§ byly pŚijaty. 

Vr§t²m-li se k pŚidan® hodnotŊ, nelze opomenout aktivity, kter® naġe ġkola nad r§mec 

vĨuky zrealizovala. Jedn§ se o: lyģov§n² (NŊmļiļky u BŚeclavi), bruslen² (ledov§ 

plocha Rajhrad), span² ve ġkole, n§vġtŊva N§rodn² vĨstavy hospod§ŚskĨch zv²Śat a 

myslivosti (BVV Brno), n§vġtŊva letiġtŊ (Brno-TuŚany), ġkola v pŚ²rodŊ (Doln² 

Morava), ġkoln² vĨlet (Lednice).  

Pro budouc² prvn§ļky jsme zajistili moģnost doch§zky do edukativnŊ stimulaļn² 

skupiny zamŊŚen® na pŚ²pravu na vstup do 1.roļn²ku. OpŊt se naġim ģ§kyn²m podaŚilo 

nahr§t CD s lidovĨmi p²snŊmi. Dovol²m si vyzdvihnout pr§ci ġkoln² druģiny, kter§ 

zabezpeļuje vysokou mŊrou volnoļasov® aktivity: rodinn® kl§n², dĨŔov§n², usp§v§n² 

brouļkŢ (span² ve ġkole), vypouġtŊn² bal·nkŢ, v§noļn² a velikonoļn² d²lny pro rodiļe 

s dŊtmi, ukonļen² ġkoln²ho roku. 

Od z§Ś² 2017 ġkola realizuje dalġ² projekt z prostŚedkŢ EU. Tentokr§te jde o projekt 

ĂPerson§ln² podpora ZĠ Rajhradiceñ, kterĨ potrv§ aģ do srpna 2019.  

Za zm²nku stoj², ģe ġkola otev²r§ sv® br§ny vŊdŊn² jiģ neuvŊŚitelnĨch 126 let. Jej²mi 

dveŚmi proġlo v²ce jak 13 tis²c dŊt² a pŢsobilo zde pŚes 160 vyuļuj²c²ch. Ļ²sla jsou sice 

ne¼prosn§, pŚesto jsem pŚesvŊdļena, ģe je naġe ġkola bezpeļn§ a pro souļasn® dŊti 

pŚ²jemnĨm m²stem. VŊŚ²m, ģe bude i nad§le pr§ce ġkoly hodnocena pozitivnŊ a dobr® 

jm®no ġkoly vġemi z¼ļastnŊnĨmi jen posilov§no.  

Z§vŊrem mi dovolte podŊkovat zŚizovateli za podporu ġkoly a V§m popŚ§t jm®nem 

svĨm i pracovn²kŢ ġkoly pŚ²jemn® proģit² sv§tkŢ v§noļn²ch v klidu a duġevn² pohodŊ. 

 

     Za kolektiv ġkoly Mgr. Blanka PriġŠov§, Śeditelka 

 

Odpadov® hospod§Śstv² 

 

V§ģen² obļan®, 

chtŊl bych v§s informovat o ¼spŊġnosti  tŚ²dŊn²  odpadu za ucelenĨ rok 2016 ve 

srovn§n² s rokem 2015, ve kter®m jeġtŊ nebyl zah§jen novĨ syst®m tŚ²dŊn² a svozu 

odpadu. Data za rok 2017 budou kompletn² aģ v ¼noru 2018. Touto cestou V§m 

chceme podŊkovat  za to, ģe tŚ²d²te. Jen d²ky V§m jsme dos§hli mimoŚ§dnĨch vĨsledkŢ 

v oblasti tŚ²dŊn² odpadu a pom§h§te nejen ģivotn²mu prostŚed², ale tak® pŚ²znivŊ 

ovlivŔujete n§klady obce, kter® bychom jinak museli vynaloģit za ukl§d§n² odpadu na 

skl§dku. Tyto pen²ze jsou n§slednŊ pouģity na sn²ģen² poplatku za odpady a tak® na 



dalġ² rozvoj obce.  

Jiģ v²ce neģ rok je v naġ² obci zaveden novĨ syst®m tŚ²dŊn² a svozu odpadu.  D²ky Vaġ² 

snaze se n§m podaŚilo ve srovn§n² s rokem 2015 sn²ģit mnoģstv² komun§ln²ho odpadu 

o 52 t. Coģ je v²ce jak 20 % komun§ln²ho odpadu, kterĨ neskonļil na skl§dce.  Tyhle 

vĨsledky jsou velice uspokojiv® a mŢģeme jiģ dnes Ś²ci, ģe projekt inteligentn² syst®m 

nakl§d§n² s odpady naplŔuje oļek§v§n². 

 V pŚiloģen®m grafu mŢģeme porovnat pokles mnoģstv² smŊsn®ho komun§ln²ho 

odpadu (SKO) a z§roveŔ n§rŢst vytŚ²dŊnĨch plastŢ, pap²ru, skla a bioodpadu.  

Konkr®tnŊ u plastu m§me navĨġen² o 400 % a u pap²ru dokonce o 1400 %!! To jsou 

opravdu ¼ģasn§ ļ²sla. V obci je hl§ġeno k trval®mu pobytu 1409 obyvatel a pouze 75 

se jich nezapojilo. Tzn. ģe m§me zapojenĨch skoro 95 % obļanŢ obce. 

 
Obļan® obce tak® vyuģ²vaj² v hojn® m²Śe sluģeb sbŊrn®ho dvora.  I na sbŊrn®m dvoŚe 

tŚ²d²me odpady tak, aby se mohly d§le recyklovat.  

 

Obļan® Rajhradic maj² st§le moģnost si vyzvednout zdarma taġky na tŚ²dŊnĨ odpad, 

kter® usnadn² tŚ²dŊn² kaģd® dom§cnosti.  Sada tŚ² taġek je praktickĨm pomocn²kem pŚi 

tŚ²dŊn² odpadu v dom§cnostech. Sada obsahuje tŚi snadno omyvateln® taġky, kter® je 

moģn® k sobŊ spojit suchĨm zipem. Jednotliv® taġky jsou barevnŊ odliġeny tak, aby 

bylo tŚ²dŊn² odpadŢ co nejjednoduġġ². Ģlut® taġky jsou urļeny na plasty, modr® na pap²r 

a zelen® na sklo. Taġky je moģn® vyzvednout na podatelnŊ obecn²ho ¼Śadu u pan² 

KateŚiny Sekaninov®. 

.  

SKO tŀǇƝǊ Plast {ƪƭƻ ǎƳŠǎƴŞ{ƪƭƻ őƛǊŞ
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rok 2015 271,17 1,904 7,536 5,889 5,26 0,86 0

rok 2016 219,46 27,697 29,731 6,078 5,713 0,135 6,7
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St§le jsou k dispozici i dom§c² kompost®ry o objemu 800 l, takģe kdo m§ z§jem, je 

moģn® si je vyzvednout takt®ģ na obecn²m ¼ŚadŊ. Dom§c² kompostov§n² 

v kompost®rech je nejlepġ² moģn§ volba tŚ²dŊn² bioodpadu. Protoģe pŚi tomto druhu 

kompostov§n² v podstatŊ ģ§dnĨ odpad nevznik§ a nen² ho tŚeba nŊkam vozit. 

DŊkujeme tŊm, kteŚ² tŚ²d² spr§vnŊ a snaģ² se n§m pomoct udrģet veŚejn® prostranstv² 

v ļistotŊ a upraven®m vzhledu, protoģe je to vizitkou n§s vġech.  

DŊkujeme, tŚiŅte odpad, m§ to smysl!!! 
 

 

PouģitĨ  textil ï co patŚ² do b²l®ho kontejneru? 

 

 

V Rajhradic²ch m§me rozm²stŊny i kontejnery na pouģitĨ textil, r§d bych v§s 

informoval o tom, co tam patŚ² a co nikoliv. 

Do b²l®ho kontejneru na textil patŚ² 

- Ġatstvo (dŊtsk®/p§nsk®/d§msk®) 

- Hraļky 

- Loģn² pr§dlo 

- Boty (sv§zan®) 

- Pracovn² odŊvy 

Veġker® obleļen², obuv, m·dn² doplŔky - zkr§tka vġe, co je jeġtŊ moģn® nosit nebo 

pouģ²vat. DŢleģit® upozornŊn² vġechno mus² bĨt ļist®, uloģen® do igelitov®ho pytle, 

bez flekŢ a dŊr. 

Co do kontejneru nepatŚ² 

- SuŠ 
- Odpadky (komun§l) 

- Ġpinav® obleļen² 

- Dom§c² spotŚebiļe 

- Knihy 

- Igelity, pap²ry, kameny, p²sek 

 

Bohuģel i tohle vġechno se objevuje ve velk® m²Śe v kontejnerech na textil.  T²mto V§s 

chceme poģ§dat, vkl§dejte do kontejneru pouze to, co tam patŚ². Ostatn² odpad je 

moģn® vytŚ²dit do barevnĨch popelnic a kontejnerŢ nebo odv®st na sbŊrnĨ dvŢr. 

Z²skan® obleļen² vyb²r§ DIEC£ZNĉ CHARITA BRNO a slouģ²  vĨhradnŊ soci§lnŊ 

znevĨhodnŊnĨm lidem. Textil je pŚed§n nejen klientŢm Charity v r§mci sluģeb pro 

seniory a pro rodiny s dŊtmi, ale tak® dalġ²m organizac²m, kter® pom§haj² potŚebnĨm. 

Hlavn²mi pŚ²jemci darovan®ho obleļen² jsou osoby ohroģen® chudobou a soci§ln²m 

vylouļen²m, osoby bez pŚ²stŚeġ², matky samoģivitelky, klienti LDN. V Rajhradic²ch 

jsou um²stŊny celkem 3 kontejnery na textil. Jeden je um²stŊn na parkoviġti 

v kŚiģovatce ulic Na Kopeļku a U Zvonice, druhĨ je u sbŊrn®ho hn²zda u samoobsluhy 

a tŚet² je um²stŊn na sbŊrn®m dvoŚe. 

 

DŊkujeme.        Ing.  Milan Komenda 

 

 

 

 

 



Nov§ obecnŊ z§vazn§ vyhl§ġka 
 

V prŢbŊhu ledna 2018 vejde v platnost tato obecnŊ z§vazn§ vyhl§ġka: 

 

ObecnŊ z§vazn§ vyhl§ġka 

obce Rajhradice 

ļ. 1/2017, 

 

kterou se stanovuj² pravidla pro pohyb psŢ na veŚejn®m prostranstv² v obci 

Rajhradice 

 

Zastupitelstvo obce Rajhradice se na sv®m zased§n² dne 29.11.2017 usneslo vydat na 

z§kladŊ ust. Ä 24 odst. 2 z§kona ļ. 246/1992 Sb., na ochranu zv²Śat proti tĨr§n², ve 

znŊn² pozdŊjġ²ch pŚedpisŢ, a v souladu s ust. Ä 10 p²sm. d), Ä 35 a Ä 84 odst. 2) p²sm. 

h) z§kona ļ. 128/2000 Sb., o obc²ch (obecn² zŚ²zen²), ve znŊn² pozdŊjġ²ch pŚedpisŢ, tuto 

obecnŊ z§vaznou vyhl§ġku: 

Ļl. 1 

Pravidla pro pohyb psŢ na veŚejn®m prostranstv² 

1. Stanovuj² se n§sleduj²c² pravidla pro pohyb psŢ na veŚejn®m prostranstv²1) v obci: 

a) na veŚejnĨch prostranstv²ch v katastr§ln²m ¼zem² obce, na ¼zem² vyznaļenĨch 

v pŚ²loze ļ.1 k t®to obecnŊ z§vazn® vyhl§ġce, je moģnĨ pohyb psŢ pouze Ăna 

vod²tkuñ 

 

b) na veŚejnĨch prostranstv²ch v katastr§ln²m ¼zem² obce, na ¼zem² vyznaļenĨch 

na mapce v pŚ²loze ļ.1 k t®to obecnŊ z§vazn® vyhl§ġce, se zakazuje vĨcvik psŢ 

c) z dŢvodu potŚeby identifikace psa pŚi pŚ²padn®m pokous§n², kdy je nutno 

neprodlenŊ prostŚednictv²m vlastn²ka psa ovŊŚit moģnost pŚenosu vztekliny, je 

zak§z§no, aby se na veŚejnŊ pŚ²stupnĨch m²stech v obci nach§zeli neoznaļen² 

psi 

d) osoba doprov§zej²c² psa je povinna neprodlenŊ odstranit psem zpŢsobenou 

neļistotu (exkrementy apod.) na veŚejnŊ pŚ²stupnĨch m²stech na ¼zem² obce 

e) je zak§z§no vstupovat se psy nebo je vpouġtŊt na dŊstk§ hŚiġtŊ a sportoviġtŊ 

f) drģitel psa je povinen zabezpeļit, aby pes nebezpeļnĨch plemen na veŚejn®m 

prostranstv² urļen®m pro voln® pob²h§n² (mimo zastavŊnou ļ§st obce) mŊl 

nasazen koġ²k (n§hubek) a byl pod trvalou kontrolou doprov§zej²c² osoby. Za 

nebezpeļn®ho  plemeno psa se pro ¼ļely t®to vyhl§ġky povaģuje jedinec, kterĨ 

je kŚ²ģenĨ nebo ļistokrevnĨ pŚ²sluġn²k plemene: AmerickĨ stafordġ²rskĨ teri®r, 

Stafordġ²rskĨ bulteri®r, Bulteri®r, Argentinsk§ doga, Brazilsk§ fila, Dobrman, 

Rhod®skĨ ridgeback, Rotvajler. Za nebezpeļn®ho psa se povaģuje i jedinec, 

                                                 
1) Ä 34 z§kona ļ. 128/2000 Sb., o obc²ch (obecn² zŚ²zen²), ve znŊn² pozdŊjġ²ch pŚedpisŢ. 



kterĨ je kŚ²ģenĨ nebo ļistokrevnĨ pŚ²sluġn²k skupiny psŢ, kter§ je obecnŊ zn§ma 

jako pitbulteri®r. 

g) drģitel psa je povinen zabezpeļit prostory, kde psa chov§ tak, aby nemohlo doj²t 

k jeho ¼niku a toul§n².   

2. SplnŊn² povinnost² stanovenĨch v odst. 1 zajiġŠuje fyzick§ osoba, kter§ m§ psa  

na veŚejn®m prostranstv² pod kontrolou ļi dohledem2).  

 

Ļl. 2 

Spoleļn§ ustanoven² 

Poruġen² povinnost², danĨch ustanoven²m ļl§nku 1 t®to vyhl§ġky, bude posuzov§no 

jako pŚestupek a projedn§v§no v pŚestupkov®m Ś²zen² dle z§kona  o pŚestupc²ch. 

 

Ļl. 3 

Đļinnost 

Tato obecnŊ z§vazn§ vyhl§ġka nabĨv§ ¼ļinnosti 15. dnem po dni jej²ho vyhl§ġen². 

 

Podpisy: 

VyvŊġeno: 

SŔato: 

PŚ²lohou vyhl§ġky je situaļn² n§kres vymezenĨch ¼zem² v pŢsobnosti vyhl§ġky. Tuto 

pŚ²lohu, pro svoji velikost, nelze vloģit do zpravodaje. Bude ke staģen² na elektronick® 

¼Śedn² desce a k vidŊn² na vĨvŊsk§ch obce. Vyhl§ġka reguluje volnĨ pohyb psŢ na ve-

Śejn®m prostranstv² v intravil§nu obce a v extravil§nu reguluje ¼zem² od st§tn² silnice 

na Rebeġovice a silnice na Opatovice na vĨchod aģ za d§lnici D2 po katastr§ln² hranici 

s obc² Otmarov. 

 

TJ Rajhradice 

 

DobrĨ den,  

v n§sleduj²c²ch Ś§dc²ch bych se pokusil shrnout kalend§Śn² rok 2017 v odd²le kopan® 

TJ Rajhradice. Loni jsem na tomto m²stŊ psal o kr§sn®m podzimn²m taģen² naġeho        

A tĨmu. V jarn² ļ§sti se n§m podaŚilo naġe snaģen² dot§hnout do zd§rn®ho c²le a 

postoupit  do I.A tŚ²dy  Jmkfs. Toto samotn® je jiģ historickĨ poļin, jelikoģ nikdy 

v minulosti se zde tak vysok§ soutŊģ nehr§la. Vzhledem k tomu, ģe n§ġ tĨm i po 

postupu do vyġġ² soutŊģe pokraļoval v opravdu velmi kvalitn²ch vĨkonech a po celou 

dobu podzimn² ļ§sti nepoznal hoŚkost por§ģky a pouze tŚikr§t remizoval, figuruje na 

2. m²stŊ tabulky s dvoubodovĨm mankem na vedouc² tĨm Start Brno. Tyto vĨsledky 

opravdu neoļek§val z realizaļn²ho tĨmu nikdo, a proto je s hrou i um²stnŊn²m velk§ 

spokojenost.  

N§ġ B tĨm naopak pozn§v§ velmi nevdŊļnou ¼lohu rezervn²ho tĨmu ve III.  tŚ²dŊ, kdy 

se ziskem 8 bodŢ figuruje aģ na 13. m²stŊ tabulky. OsobnŊ si mysl²m, ģe bodŢ mohlo 

a hlavnŊ mŊlo bĨt v²ce, ale to jiģ sport pŚin§ġ². I tak chci partŊ kolem Davida Mikaļe a 
                                                 
 



Jakuba Klaġky podŊkovat, ģe bojuj² jak se soupeŚi, tak nŊkdy i paradoxnŊ s vlastn²mi 

ļlenyé.., ale zvl§daj² to sluġnŊ. Uvid²me na jaŚe, vŊŚ²m, ģe si III. tŚ²du udrģ²me.  

A teŅ bych se chtŊl zm²nit o tom, co mnŊ osobnŊ dŊl§ nejvŊtġ² radost. Po nŊkolika 

letech se n§m podaŚilo dot§hnout snaģen² kolem naġich nejmenġ²ch a pŚihl§sili jsme je 

do soutŊģ² okresn²ho fotbalov®ho svazu Brno-venkov. Zprvu zde byla obava, jak se 

k tomu chlapci postav² a budu zcela upŚ²mnĨ, obavu jsem mŊl i z rodiļŢ. Vzhledem 

k tomu, ģe si z§pasy o v²kendech vyģaduj² jednak ļas i ¼ļast, nevŊdŊli jsme,  jak to cel® 

dopadne. VĨsledek, a teŅ nemysl²m sportovn², n§m vġem ve veden² odd²lu doslova 

vyrazil dech. Obrovsk§ chuŠ a nadġen² ze strany naġich malĨch fotbalistŢ n§s utvrdilo 

v tom, ģe jdeme dobrou cestou. A rodiļe, kteŚ² velmi ochotnŊ a vģdy ve velk®m poļtu 

pŚiġli podporovat sv® dŊti a kdyģ bylo potŚeba pomohli i s organizac² z§pasŢ, n§m 

uk§zali, ģe cel§ pr§ce m§ smysl. Zde bych chtŊl velmi podŊkovat cel® tren®rsk® partŊ 

kolem J§ji Svobody a Jana Doleģela ale i Kamilovi Bendovi, Jirkovi Ġindelkovi, 

Pavlovi Moukovi i naġemu specialistovi na g·lmany Boudovi. Tito vġichni aktivn² 

hr§ļi odv§d² vĨbornou pr§ci a vŊŚ²m, ģe na ni na jaŚe nav§ģeme. 

Co se tĨļe naġeho sportovn²ho are§lu, dovol²m si konstatovat, ģe po celkov® 

rekonstrukci kabin, hrac² plochy, stŚ²daļek a p·dia pro kon§n² spoleļenskĨch akc² se 

v tomto c²t²me velmi dobŚe a nem§me se za co stydŊt. Touto cestou bych chtŊl zejm®na 

podŊkovat starostovi obce panu PŚichystalovi, jakoģ cel®mu zastupitelstvu za 

obrovskou podporu.  M§m velkou radost, ģe jiģ zcela re§lnŊ vid²m moģnost realizace 

rekonstrukce mal®ho hŚiġtŊ, kter® bude slouģit jak pro sportovn², tak i pro spoleļensk® 

akce. Tato by mŊla probŊhnout v pŚ²ġt²m roce. D§le se budeme snaģit o rozġ²Śen² 

z§zem² pro nejmenġ² dŊti a vybudujeme odpoļinkovou z·nu pro rodiļe s dŊtmi.  

D§le bych chtŊl podŊkovat vġem partnerŢm, a to zejm®na firmŊ Agroservis, FY M§tl a 

Bula, Pulper a dalġ²m partnerŢm. 

Z§vŊrem bych chtŊl vġem fanouġkŢm i obyvatelŢm obce Rajhradice popŚ§t kr§sn® 

proģit² v§noļn²ch sv§tkŢ a sl²bit, ģe se budeme snaģit i v roce 2018 rozd§vat naġimi 

vĨkony jenom radost.  

 

S pozdravem Robert H§jek 

 

MysliveckĨ spolek Svratka 

 

V§ģen² obļan®, 

 

struļnŊ V§s sezn§m²m s ļinnost² 30 ļlenŢ mysliveck®ho spolku Svratka, kteŚ² 

vykon§vaj² pr§vo myslivosti v katastr§ln²ch ¼zem²ch obc² Rajhradice, Rebeġovice a 

Otmarov. 

V oļ²ch veŚejnosti jsou myslivci vġeobecnŊ vn²m§ni jako "bouchalov®", kteŚ² stŚ²lej² 

na vġechno, co se kde pohne. V n§sleduj²c²ch Ś§dc²ch se pokus²m V§s sezn§mit 

s ļinnost², kterou ļlenov® naġeho spolku vykonali nebo prŢbŊģnŊ vykon§vaj² pro obce, 

ģivotn² prostŚed², myslivost. 

VŊtġina obyvatel si urļitŊ vġimla zmŊn zpŢsobenĨch ļinnost² jako satelitn² vĨstavba 

rodinnĨch domkŢ, prŢmyslov§ vĨroba, velkoploġn® hospodaŚen², kter® vznikly na ¼kor 

okoln² pŚ²rody, ģivotn²ho prostŚed² a ģivoļichŢ v n² ģij²c²ch. Na jedn® stranŊ jsou vĨġe 

uveden® pŚ²ļiny, kter® ģivotn²mu prostŚed² ġkod² a na druh® stranŊ jsou mysliveck® 

spolky a jin® organizace, kter® se snaģ² svou ļinnost² tento nepŚ²znivĨ vĨvoj zm²rnit, 

protoģe zastavit nejde. Ve stanov§ch naġeho mysliveck®ho spolku je hlavn² ļinnost² 

myslivost a ochrana pŚ²rody, proto je vŊtġina naġich akc² zamŊŚena pŚ²mo na tuto oblast 

nebo s n² souvis². 



Naġi ļinnost vyhodnocujeme vģdy do konce Ś²jna a od listopadu pro n§s zaļ²naj² dalġ² 

brig§dy, kter® se ale poļ²taj² do n§sleduj²c²ho roku. Zaļ§tkem, kter®mu vŊnuj² ļlenov® 

hodnŊ odpracovanĨch hodin je v zimn²ch mŊs²c²ch pravideln® pŚikrmovan² do 

krm²c²ch zaŚ²zen², aby zvŊŚ nestr§dala a zimu pŚeļkala v dobr® kondici.  

Dalġ² brig§dnick§ ļinnost je zamŊŚena na sbŊr odpadkŢ kolem pŚ²stupovĨch silnic 

k naġim obc²m, kolem cyklostezek, potokŢ a vyļistŊn² rem²zŢ. Tato akce je n§roļn§ na 

ļas a poļ²t§ jak s ¼ļast² vŊtġiny ļlenŢ sdruģen², tak vyģaduje ¼zkou spolupr§ci 

s obecn²mi ¼Śady, kter® zajiġŠuj² potŚebnou svozovou techniku a vhodn® pytle. 

Oblast², kde je tak® nutn§ spolupr§ce obc² a naġeho sdruģen² a kde se na odpracovan® 

hodiny nehled² je zlepġov§n² ģivotn²ho prostŚed² vĨsadbou stromkŢ, zakl§d§n² novĨch 

rem²zkŢ a pomoc pŚi budov§n² mokŚadŢ. VĨsadba je n§roļn§ stejnŊ jako n§sledn§ p®ļe, 

kter§ mus² zabezpeļit jejich rŢst. Ļlenov® naġeho spolku zasazen® stromky obs²kaj², 

pom§haj² s jejich oplocen²m a seļen²m mokŚadŢ.  

Ve spolupr§ci s obc² Rajhradice pom§h§me pŚi poŚ§d§n² napŚ. DŊtsk®ho dne. Na naġi 

stŚelnici dvakr§t roļnŊ uspoŚ§d§me sportovn² stŚelby pro ļleny a pŚ²znivce naġeho 

sdruģen². Ceny pro v²tŊze jsou symbolick®, nadġen² a z§bava opravdov®.  

Naġi ļlenov® ale nezah§lej² ani v oblasti kultury. LednovĨ mysliveckĨ ples, poŚ§danĨ 

v prostor§ch s§lu obecn²ho ¼Śadu v Rajhradic²ch se stal mezi veŚejnost² velice 

popul§rn², vģdy je bŊhem kr§tk® doby beznadŊjnŊ vyprod§n. DŊkujeme zastupitelstvu 

Obce Rajhradice, ģe n§m pron§jmem umoģŔuj² poŚ§d§n² t®to akce. Tyto akce slouģ² 

k propagaci myslivosti mezi veŚejnost².  

A ke vġem tŊmto aktivit§m a brig§d§m je jeġtŊ nutn® pŚiļ²st dalġ²ch mnoho hodin, kter® 

ļlenov® odpracuj² pŚi zajiġŠov§n² krmiva pro zvŊŚ, budov§n² a oprav§ch mysliveckĨch 

zaŚ²zen² v honitbŊ a p®ļi o baģanty ve dvou odchovn§ch, st§vaj²c² a novŊ postaven®. 

Odchovan² baģanti neslouģ² pouze k lovu, ale jsou vypouġtŊni do voln® pŚ²rody. Bez 

t®to ļinnosti by baģant v naġich podm²nk§ch jiģ skoro neģil. 

Zastupitelstvo obce Rebeġovice pronajalo naġemu sdruģen² bĨvalĨ, jiģ nepouģ²vanĨ 

vod§renskĨ objekt na vybudov§n² klubovny. Bez ohledu na brig§dnick® hodiny, 

ļlenov® zaļali s pŚestavbou ļerpac² stanice. Po mnoha jedn§n²ch se z§stupci obce a 

hodin§ch pr§ce jsme zapoļat® d²lo zd§rnŊ dokonļili. Nemal® prostŚedky, kter® naġe 

sdruģen² investovalo, se vyplatily. PŚestavba na klubovnu se opravdu podaŚila. Z²skali 

jsme z§zem², kter® n§m vĨraznŊ pom§h§ v naġi ļinnosti. 

Na konci vġech tŊchto akc² je opŊt listopad, pro naġe ļleny zaļ§tek dalġ²ho 

mysliveck®ho roku, doba honŢ na drobnou zvŊŚ a posezen² s kamar§dy. M§ to ale 

h§ļek, mus² bĨt zvŊŚe v rev²ru dostatek.  Podm²nka mus² bĨt splnŊna, protoģe v pŚ²rodŊ 

mus² zŢstat urļitĨ poļetn² stav zvŊŚe, pokud nen² tak se nelov² a mus² se celĨ rok o ni 

peļovat a vŊŚit, ģe ten dalġ² rok bude lepġ².  

V tom, aby byl n§m mŢģete pomoci zmenġit probl®m, kterĨ pŚinesla dneġn² doba a se 

kterĨm se potĨkaj² skoro vġechny mysliveck® spolky, kter® vykon§vaj² pr§vo 

myslivosti bl²zko velkĨch mŊst nebo obc² s tzv. satelitn² vĨstavbou rodinnĨch domkŢ. 

Jsou to majitel® psŢ, kteŚ² venļ² sv® ļtyŚnoh® mil§ļky v rem²zc²ch, na pol²ch, bez 

ohledu na okoln² pŚ²rodu a majitele pozemkŢ. Vġichni prohlaġuj², ģe ji maj² r§di. 

Zapom²naj², ģe nez§visle na n§s se v jarn²ch mŊs²c²ch rod² novĨ ģivot, pro kterĨ jsou 

tito psi ¼pln§ pohroma. ChtŊli bychom v§s t²mto poģ§dat, aģ pŢjdete se svĨm pejskem 

na proch§zku nepouġtŊjte ho daleko od sebe. Nen² to vidŊt, ale nejste tam sami.   

Douf§m, ģe t²mto jsem v§m dal trochu nahl®dnout do ļinnosti naġeho mysliveck®ho 

spolku, obr§zek na jeho ļinnost a myslivost si mŢģete udŊlat sami. 

   

                                     m²stopŚedseda mysliveck®ho spolku SVRATKA 

                                                   Jan NŊmec 



 

 

Oprava levobŚeģn² ochrann® hr§ze Svratky nad jezem 

 

V§ģen² obļan®, chtŊl bych v§s informovat o pŚipravovan® akci rekonstrukce levobŚeģn² 

hr§ze Svratky v ¼seku nad jezem. V souļasn® dobŊ prob²h§ projektovan² a vyŚizov§n² 

potŚebnĨch povolen². Investorem akce je st§tn² podnik Povod² Moravy. PŚi t®to 

rekonstrukci ochrann® hr§ze, bude pok§ceno vġech 77 ks stromŢ, nach§zej²c²ch se 

v souļasn® dobŊ na t®to stavbŊ. Bohuģel jin§ moģnost opravy nen². Cel§ rekonstrukce 

by mŊla st§t zhruba 50 mil. Kļ. PŚesnĨ datum rekonstrukce nen² jeġtŊ zn§m. 

PŚedpokl§d§ se rok 2019. Vġe bude z§leģet na Povod² Moravy s.p. Souļasn§ hr§z je 

m²stnŊ velmi poġkozen§ a jej² rekonstrukce je pro ochranu obce nezbytn§. PodaŚilo se 

n§m vyjednat n§hradn² vĨsadbu za toto k§cen². Tuto vĨsadbu bude realizovat investor 

na pozemku obce Rajhradice hned vedle mokŚadu HabŚina.   

Ing. Milan Komenda 

 

Z§kladn² organizace ļesk®ho svazu vļelaŚŢ. 

 

Spolek vļelaŚŢ ZO Rajhrad dŊkuje obci Rajhradice za dotace, kterĨmi podporuje naġi 

spolkovou ļinnost. Velmi si t®to podpory v§ģ²me. Veġker® finanļn² prostŚedky jsou a 

budou vynakl§d§ny na rozvoj vļelaŚsk® ļinnosti. V obci Rajhradice, kter§ spad§ pod 

ZO ĻSV Rajhrad je aktu§lnŊ 7 vļelaŚŢ. S bl²ģ²c²m se koncem roku 2017 bych V§m 

z§roveŔ chtŊla jm®nem vġech ļlenŢ naġ² ZO popŚ§t mnoho kr§snĨch chvil v pŚ²jemn® 

atmosf®Śe V§noc a hodnŊ osobn²ch i pracovn²ch ¼spŊchŢ v roce 2018. 

 

Za ZO ĻSV Rajhrad Dagmar Sladk§ 

www.vcelarirajhrad.cz/ 

 

 

 

 

 

http://www.vcelarirajhrad.cz/


 

 

Pl§nujeme: 

V Turnaj ve stoln²m tenise 26.12.2017 

V MysliveckĨ ples  12.1.2018 

V Ryb§ŚskĨ ples 2.2.2018 

V Obecn² ples 16.2.2018 

V PohodovĨ ples 10.3.2018 

V Prvn² rajhradickĨ koġt slivovice a dom§c²ch destil§tŢ  17.3.2018, n§sleduje veļer 

s cimb§lovou muzikou a s vystoupen²m zpŊv§ka Joģky ĠmukaŚe. Po celĨ den 

zvŊŚinov® speciality - peļenŊ z divoļ§ka a nutrie, kanļ² gul§ġ, éé..   . 

V P§len² ļarodŊjnic na hŚiġti TJ s ohnŊm a obļerstven²m. 

V Stanislavsk® hody  

V Babsk® hody 

V řezb§Śsk® symp·zium 26.5.-9.6.2018 

V Rozlouļen² s pr§zdninami na hŚiġti TJ s programem a obļerstven²m. 

V Fotbalov® kl§n² ĂTurnaj ulicñ 

V Setk§n² seniorŢ 

V Traktori§da 

V Z§bavy, p§rty, d²lniļky, m·da, kulin§Śsk® dny, adventn² akce, rozsv²cen² 

stromu,ééé 

 

Term²ny a dalġ² podrobnosti budou na plak§tech a webovĨch str§nk§ch obce. 

 

 

Jin® informace 
 

V Obecn² ¼Śad bude ve dnech 22.12.2017-1.1.2018 uzavŚen. 

V Obecn² knihovna bude dne 27.12.2017 uzavŚena. 

V SbŊrnĨ dvŢr bude ve dnech 23.12., 27.12. a 30.12.2017 uzavŚen. Provoz       

          sbŊrn®ho dvora bude zah§jen dne 3.1.2018 



V M²stn² poplatky 

je moģno platit na podatelnŊ OĐ Rajhradice nebo pŚevodem na ¼ļet 

ļ.2023558399/0800, VS-ļ²slo popisn® vaġeho domu. Term²n ¼hrady m²stn²ch poplatkŢ 

je stanoven vyhl§ġkou do 31.3.2018. 

Poplatek za svoz domovn²ho odpadu ļin² 500,-Kļ osoba/rok. 

V pŚ²padŊ, ģe jste se zaregistrovali do syst®mu separovan®ho odpadu ļin² popla-

tek 400,-Kļ osoba/rok. 

Poplatek za psa je stanoven na 150,-Kļ na rok, poplatek za kaģd®ho dalġ²ho psa 

ļin² 200,-Kļ na rok. 

 

V Svoz domovn²ho odpadu  

bude prov§dŊn dle svozov®ho kalend§Śe, kterĨ je souļ§st² tohoto zpravodaje. Ti, co 

kalend§Ś neobdrģeli mohou si jej vyzvednout na podatelnŊ OĐ nebo si ho mohou st§h-

nout z www.rajhradice.cz.  

 

V Kalend§Ś do kaģd® dom§cnosti 

I letos jsme pro v§s pŚipravili malĨ v§noļn² d§rek ï stoln² kalend§Ś. Komu kalend§Ś 

nebyl doruļen, mŢģe si ho vyzvednout na podatelnŊ obecn²ho ¼Śadu. 

 

V Statistika 

Obyvatel® Rajhradic dle vŊkovĨch kategori² ke dni 18.12.2017 
 

kategorie     poļet 

DospŊl² 1139 

muģi 547 

ģeny 592 

DŊti (15-18 let) 36 

chlapci 11 

d²vky 25 

DŊti (do 15 let) 

chlapci 

d²vky 

249 

123 

126 

DŊti (6-7 let) 35 

DŊti (do 3 let) 68 

Obyvatel celkem 1424 

PrŢmŊrnĨ vŊk obyvatel 39,48 

DŊti narozen® (1.1.-31.10.2017) 14 

ZemŚel² spoluobļan® (1.1.-18.12.2017) 4 

 
Texty do zpravodaje obce zpracovali: 

- obļan®, kteŚ² jsou pod ļl§nkem podeps§ni 

- L. PŚichystal a rada obce 

- podklady pro ļl§nky ï jedn§n² rady, zastupitelstva, internet 

 

Adresa: Obecn² ¼Śad Rajhradice, Kr§tk§ 379, 664 61 Rajhradice, www.rajhradice.cz 

starosta: Luboġ PŚichystal, telefon: 547 22 98 30, 739 426 358, e-mail: starosta@rajhradice.cz 

sekretari§t: KateŚina Sekaninov§, telefon: 547 23 23 19, fax: 547 23 32 47, e-mail: 

podatelna@rajhradice.cz; rajhradice@rajhradice.cz;  

ekonomick® oddŊlen²: Marie Ustohalov§, telefon: 547 23 32 46, e-mail: rajhradice2@volny.cz 

obvodn² oddŊlen² Policie ĻR v RajhradŊ: tel. 547 232 193, obecn² str§ģn²k: tel. 734 365 018 

http://www.rajhradice.cz/
mailto:rajhradice@rajhradice.cz
mailto:rajhradice@volny.cz
mailto:rajhradice@rajhradice.cz


Setk§n² seniorŢ 

 
 

Traktori§da 

Hejtman Jihomoravsk®ho kraje JUDr. Bohumil Ġimek obdivuje technickou dokonalost 

traktoru Zetor 3011. 

 
 

 

 



 

 

 

P§len² ļarodŊjnic 

 

 
 

 

 

 

 



 

 

 

ĠipkaŚskĨ turnaj 

 
 

 

 

UkliŅme Rajhradice 

 
 

 

 

 

 

 


